
     
  

   

 

   

      

  

Valby Lokaludvalgs svar på Høring om prioriteringer på 
kulturhus- og biblioteksområdet 

 

 

 

Tak for muligheden for at sende høringssvar til materialet ang. 

prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet. 

 

Vi havde forventet, at den omfattende og omhyggelige 

borgerinddragelse, herunder af unge, i forbindelse med KUBI-planen 

var udtryk for, at der var politisk ønske om at styrke området, og det er 

først sent gået op for os, at der i høj grad er tale om besparelser og 

nedskæringer på området. Vi ser et stort behov for at styrke området, 

der er essentielt for borgerne i Københavns bydele. 

 

Selv om der ikke er lagt op til lukninger i Valby, er det et stort problem, 

at bevillingerne på området ikke følger demografien. Det er særlig akut i 

Valby, hvor der i løbet af de seneste 10 år er sket en befolkningstilvækst 

fra ca. 46.000 til ca. 66.000 borgere. Ud over de løbende 

effektiviseringer er der således sket en befolkningstilvækst på 45 % 

uden at tilbuddene på kulturområdet er fulgt med. 

 

Vi er af den opfattelse, at de foreslåede besparelse vil medføre en kraftig 

forringelse af borgernes adgang til kulturtilbud i København, samtidig 

med at borgernes brug af biblioteksydelserne er i vækst. 

 

 

Venlig hilsen 

Jens Kjær Christensen, medlem af fagudvalget Kunst, Kultur og 

Frivillighed, Valby Lokaludvalg 

Michael Fjeldsøe, forperson Valby Lokaludvalg 
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